
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/16648.

Benyújtás dátuma: 2021-06-24 22:39

Parlex azonosító: 8DYFPTNT0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Vadai Ágnes (DK) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyi haltelepítés volt az országban, ahol 
ellenőrizhetett volna a Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal Állami Halőri Szolgálata?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A portal.nebih.gov.hu portálon megjelent „Tavaszi összegzés: sokat és sokoldalúan intézkedett  a
Nébih Állami Halőri Szolgálata„ című hír a haltelepítések ellenőrzéséről szól:

„Több mint 50 helyszíni ellenőrzést tartott, 5 esetben indított eljárást, 2 alkalommal tiltotta meg a
kihelyezendő hal telepítését, 15 esetben jelenleg is vizsgálatot folytat és összesen több mint 3 millió
forint halgazdálkodási bírságot szabott ki a tavaszi ellenőrzések során a Nemzeti Élelmiszerlánc-
biztonsági Hivatal (Nébih) Állami Halőri Szolgálata. A haltelepítések ellenőrzése kiemelten fontos,
mert halgazdálkodási vízterületeinket és azok őshonos halállományát manapság egyre több veszély
fenyegeti.

A tavasz a hazai tógazdaságok számára is a rendes munkavégzés kezdetét jelenti. A Nébih Állami
Halőri Szolgálata (ÁHSZ) az elmúlt 3 hónapban elsődlegesen a haltelepítések szabályosságának és
nyomonkövetésének vizsgálatát tűzte ki célul, amely főként halgazdálkodási vízterületeink és azok
őshonos halállományának védelme szempontjából  minősül  kiemelt  feladatnak.  Ezeket  manapság
sajnos egyre több veszély fenyegeti,  egyebek közt például az idegenhonos halfajok megjelenése.
Számos idegenhonos halfaj  tudatos  telepítés  következtében kerülhetett  be természetes  vizeinkbe,
ahol  gyors  elszaporodásuk  révén  a  honos  növény-  és  halfajok  sokféleségét  (biodiverzitást)
veszélyeztetik,  ráadásul  az  őshonos  halfajok  kiszorításával  már  több  élőhely  elszegényedését
okozták.”

Kérdezem Önt:



1.  Mennyi  haltelepítés  volt  az  országban,  ahol  ellenőrizhetett  volna  a  Nemzeti
Élelmiszerlánc-biztonsági Hivatal Állami Halőri Szolgálata?

2. Volt  olyan  haltelepítés,  amely  halgazdálkodási  jogosultság  és/vagy  halgazdálkodási
hatóság által jóváhagyott halgazdálkodási terv hiányában történt?

Budapest, 2021. június 24.
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Dr. Vadai Ágnes
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